
A U R K I B I D E A

F SAILA:. 
Galderak:
—Galdera, Nafarroako Gobernuko lehendakariaren adierazpenei buruzkoa, Foruzaingoak eman ezin izanen
dituen zerbi tzuak eta Foruzaingoaren a tzera-egitea direla eta. Ana María Beltrán Villalba andreak egin du
(3. or.).

—Galdera, publizitate instituzionalaren kontratazioari buruzkoa. Guzmán Miguel Garmendia Pérez jaunak
egin du (4. or.).

—Galdera, Nafarroako zergak alda tzeko proposamenari buruzkoa. Ana María Beltrán Villalba andreak egin
du (4. or.).

—Galdera, espezie aloktonoak legez kanpo sar tzeari eta horrek izan lezakeen afekzioari aurre egiteko baliz-
ko neurriei buruzkoa. Luis Casado Oliver jaunak egin du (5. or.).

—Galdera, Nafarroako ibaien uholde handiek eragindako kalteak murrizteko neurriei buruzkoa. M.ª Con-
cepción Ruiz López andreak egin du (5. or.).

—Galdera, herritarren parte-har tzeari buruzko Foru Lege proiektuari buruzkoa. José Miguel Nuin Moreno
jaunak egin du (6. or.).

—Galdera, Eder Par tzuergoak berriki aurkeztutako Nafarroako Erriberaren Espezializazio Adimendunaren
Eskualdeko Estrategiari Nafarroako Gobernuak babesa emateari buruzkoa. Alberto Catalán Higueras jau-
nak egin du (6. or.).

—Galdera, joan den irailaren 3an Rozalejoko Markesaren jauregia okupatu izanari buruzkoa. Juan Luis Sán-
chez de Muniáin Lacasia jaunak egin du (7. or.).

—Galdera, Siemens Gamesa enpresak 107 langile kalera tzea ekidite aldera Nafarroako Gobernuak aurrei-
kusten dituen neurriei buruzkoa. Laura Lucía Pérez Ruano andreak egin du (7. or.).

—Galdera, iruzur fiskalaren aurka borroka tzeko Ba tzordearen deialdirik ez egiteko arrazoiei buruzkoa.
Laura Lucía Pérez Ruano andreak egin du (8. or.).

—Galdera, ikaste txe publikoetara bideratutako elikadura-produktu eta -zerbi tzu guztiak hurbiltasunekoak
izan daitezen Osoko Bilkurak hartutako erabakiari buruzkoa. María Teresa Sáez Barrao andreak egin du
(8. or.).
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—Galdera, Siemens-Gamesa enpresako kaleratzeak eragozteko hartuko diren neurriei buruzkoa. José Javier
Esparza Abaurrea jaunak egin du (9. or.).

—Galdera, Foruzaingoaren atzera-egiteari buruzkoa. María Chivite Navascués andreak egin du (9. or.).
—Galdera, Iruñeko Katedrala bisitatzeko sarrerak kobratuz Artzapezpikutzak dauzkan urteko diru-sarreren
guztizko kopuruari buruzkoa, eta jakitekoa ea diru-bilketa hori dela-eta aitorpenik aurkezten den, balio
erantsiaren gaineko zergaren peko jarduera diru-sarrera gisa. Adolfo Araiz Flamarique jaunak egin du
(10. or.).

—Galdera, Nafarroako Gobernuak Irur tzunen eta Arakilen erositako lurzatien erabilerari buruzkoa. Galdera
erre ti ra        tzea (11. or.).

—Galdera, aurrekontuan jasotakoaren aldean 2016an izandako diru-bilketari buruzkoa. Galdera erre ti ra        tzea
(11. or.).
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F saila:
GAL DE RAK

Galdera, Nafarroako Gobernuko lehendakariaren adierazpenei buruzkoa,
Foruzaingoak eman ezin izanen dituen zerbi tzuak eta Foruzaingoaren
a tzera-egitea direla eta.

ANA MARÍA BELTRÁN VILLALBA ANDREAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2017ko
azaroaren 27an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Ana María Beltrán
Villalba andreak aurkeztutako gaurkotasun handi-
ko galdera, Nafarroako Gobernuko lehendakaria-
ren adierazpenei buruzkoa, Foruzaingoak eman
ezin izanen dituen zerbi tzuak eta Foruzaingoaren
a tzera-egitea direla eta.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Hurrengo Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2017ko azaroaren 27an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

Nafarroako Alderdi Popularreko foru parlamen-
tarien elkartearen eledun Ana Beltrán Villalba

andreak, Legebil tzarreko Erregelamenduan eza-
rritakoaren babesean, honako galdera hau aur-
kezten du, Nafarroako Gobernuko lehendakariak
Osoko Bilkuran ahoz eran tzun dezan:

Barkos lehendakariak honako hau adierazi
zuen Madrilen iragan asteartean, azaroak 14,
Europa Pressen “Desayuno Informativo” izeneko-
an: “Foruzaingoak nekez artatu ahal izanen du
genero-indarkeria, egungo ordutegiek erago tzi
egiten baitute zerbi tzu hori arta tzea, eta beste
horrenbeste gertatuko da hilketen ikerketarekin,
halakoxeak baitira inposa tzen diren ordutegiak,
eta Foruzaingoaren a tzera-egitea etorriko da”.
Uste duzu zure eran tzukizuna dela halakorik gerta
ez dadin? Zure ustez, adierazpen horiek alarma
sozialik sor al dezakete? 

Iruñean, 2017ko azaroaren 20an 

Foru parlamentaria: Ana Beltrán Villalba 
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Galdera, publizitate instituzionalaren kontratazioari buruzkoa.

GUZMÁN MIGUEL GARMENDIA PÉREZ JAUNAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2017ko
azaroaren 27an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Guzmán Miguel Gar-
mendia Pérez jaunak aurkeztutako galdera, publi-
zitate instituzionalaren kontratazioari buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2017ko azaroaren 27an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

Nafarroako Alderdi Sozialista talde parlamen-
tarioari a txikitako Guzmán Garmendia Pérez jau-
nak, Legebil tzarreko Erregelamenduan ezarritako-

aren babesean, honako galdera hau aurkezten
du, Osoko Bilkuran ahoz eran tzun dakion: 

Iragan azaroaren 17an, Kontuen Ganberak
Nafarroaren 2016ko kontu orokorrei buruzko
 txostena erregistratu zuen Nafarroako Parlamen-
tuan. Txosteneko 80. orrialdean honako hau adie-
razten da, publizitate-gastua aztertu ondoren: 

“Gure gomendioa da egungo araudia gaurko -
tzea, publizitate instituzionala kontrata tzeko jarrai-
bideak ezar tzeko, horretan espresuki jasota heda-
bide digitalak”.

Nafarroako Gobernuaren ustez, publizitate ins-
tituzionala kontrata tzeko jarraibideetan Nafarroa-
ko hedabide guztiak eta baldin tza beretan jaso
behar al dira? 

Iruñean, 2017ko azaroaren 20an 

Foru parlamentaria: Guzmán Garmendia
Pérez

Galdera, Nafarroako zergak alda tzeko proposamenari buruzkoa.

ANA MARÍA BELTRÁN VILLALBA ANDREAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2017ko
azaroaren 27an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Ana María Beltrán
Villalba andreak aurkeztutako galdera, Nafarroako
zergak alda tzeko proposamenari buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2017ko azaroaren 27an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

Nafarroako Alderdi Popularreko foru parlamen-
tarien elkarteko parlamentari Ana Beltrán Villalba
andreak, Legebil tzarreko Erregelamenduan eza-
rritakoaren babesean, honako galdera hau aur-
kezten du, Ayerdi lehendakariordeak Osoko Bilku-
ran ahoz eran tzun dezan:

Nafarroako tributuak alda tzeko proposamenari
dagokionez –bereziki, ondarearen gaineko zergan
enpresa-jarduerari loturikoak diren ondasunak,
sozietateen gaineko zerga edo pen tsio planak
direla-eta–, enpresei nola eraginen diela uste
duzu? 

Iruñean, 2017ko azaroaren 22an 

Foru parlamentaria: Ana Beltrán Villalba 
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Galdera, espezie aloktonoak legez kanpo sar tzeari eta horrek izan lezake-
en afekzioari aurre egiteko balizko neurriei buruzkoa.

LUIS CASADO OLIVER JAUNAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2017ko
azaroaren 27an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Luis Casado Oliver
jaunak aurkeztutako galdera, espezie aloktonoak
legez kanpo sar tzeari eta horrek izan lezakeen
afekzioari aurre egiteko balizko neurriei buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Landa Garapeneko, Ingurumeneko eta Toki
Administrazioko Ba tzordean izapide     tzea.

Iruñean, 2017ko azaroaren 27an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

Unión del Pueblo Navarro (UPN) talde parla-
mentarioko Luis Casado Oliver jaunak, Legebil -

tzarreko Erregelamenduan ezarritakoaren babe-
sean, honako galdera hau egiten du, Landa Gara-
peneko, Ingurumeneko eta Toki Administrazioko
kon tseilariak ba tzordean ahoz eran tzun dezan: 

Espezie aloktonoak legez kanpo sar tzea eta
horrek izan lezakeen afekzioari aurre egiteko
balizko neurriak azter tze aldera ADECANArekin
egindako lan-bilkuran proposatu zen debeku izan
beharko li tzatekeela espezie exotiko inbadi -
tzaileak sal tzea eta eduki tzea edo, bestela, kon-
trolatuta egon beharko liratekeela mikro txipen
bidez edo beste sistema baten bidez. Jakin nahi-
ko genuke departamentuak zer deri tzon plantea-
mendu horri. 

Iruñean, 2017ko azaroaren 23an 

Foru parlamentaria: Luis Casado Oliver 

Galdera, Nafarroako ibaien uholde handiek eragindako kalteak murrizte-
ko neurriei buruzkoa.

M.ª CONCEPCIÓN RUIZ LÓPEZ ANDREAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2017ko
azaroaren 27an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea M.ª Concepción Ruiz
López andreak aurkeztutako galdera, Nafarroako
ibaien uholde handiek eragindako kalteak murriz-
teko neurriei buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2017ko azaroaren 27an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

Nafarroako Alderdi Sozialista talde parlamen-
tarioari atxikitako Mª Concepción Ruiz López
andreak, Legebiltzarreko Erregelamenduan eza-
rritakoaren babesean, honako galdera hau aur-
kezten du, heldu den 2017ko azaroaren 30eko
Osoko Bilkuran ahoz erantzun dakion: 

Zer neurri hartu dira nafar ibaien uholde han-
diak gertatuz gero labore-lurretan, errepideetan
edo hiriguneetan gerta daitezkeen kalteak murriz-
teko?

Iruñean, 2017ko azaroaren 23an 

Foru parlamentaria: Mª Concepción Ruiz
López
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Galdera, herritarren parte-har tzeari buruzko Foru Lege proiektuari
buruzkoa.

JOSÉ MIGUEL NUIN MORENO JAUNAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2017ko
azaroaren 27an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea José Miguel Nuin
Moreno jaunak aurkeztutako gaurkotasun handiko
galdera, herritarren parte-har tzeari buruzko Foru
Lege proiektuari buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Hurrengo Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2017ko azaroaren 27an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

Izquierda-Ezkerrako foru parlamentarien elkar-
teko eledun José Miguel Nuin Moreno jaunak,
Legebil tzarreko Erregelamenduan ezarritakoaren

babesean, gaurkotasun handiko honako galdera
hau egiten du, Nafarroako Gobernuak heldu den
azaroaren 30eko Osoko Bilkuran ahoz eran tzun
dezan. 

Gobernu-ekin tza babesteko oinarri gisa lau
talde parlamentarik legegin tzaldi honetan sinatu-
tako programa-akordioak bere helburuen artean
jaso tzen du parte-har tze demokratikoari buruzko
foru lege bat prestatu eta onestea, nafar herrita-
rrek administrazio publikoaren taxu tze eta
erabaki tze prozesuetan parte har tzeko bide izan
dadin. 

Hori dela eta, hau jakin nahi dugu:

Zertan da eta noiz igorriko du Nafarroako
Gobernuak Parlamentura parte-har tze demokrati-
koari buruzko foru legea? 

Iruñean, 2017ko azaroaren 23an

Foru parlamentaria: José Miguel Nuin Moreno

Galdera, Eder Par tzuergoak berriki aurkeztutako Nafarroako Erribera-
ren Espezializazio Adimendunaren Eskualdeko Estrategiari Nafarroa-
ko Gobernuak babesa emateari buruzkoa.

ALBERTO CATALÁN HIGUERAS JAUNAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2017ko
azaroaren 27an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Alberto Catalán
Higueras jaunak aurkeztutako galdera, Eder Par -
tzuergoak berriki aurkeztutako Nafarroako Erribe-
raren Espezializazio Adimendunaren Eskualdeko
Estrategiari Nafarroako Gobernuak babesa ema-
teari buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2017ko azaroaren 27an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

Unión del Pueblo Navarro (UPN) talde parla-
mentarioko kide Alberto Catalán Higueras jaunak,
Legebil tzarreko Erregelamenduan ezarritakoaren
babesean, honako galdera hau egiten du, lehen-
dakariorde eta Garapen Ekonomikorako kon -
tseilariak Osoko Bilkuran ahoz eran tzun diezaion: 

- Nafarroako Gobernuak zer neurri eta aurre-
konturen bidez babesteko asmoa du Nafarroako
Erriberaren Espezializazio Adimendunaren
Eskualde Estrategia, Eder Par tzuergoak orain tsu
aurkeztua? 

Corellan, 2017ko azaroaren 23an 

Foru parlamentaria: Alberto Catalán Higueras 
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Galdera, joan den irailaren 3an Rozalejoko Markesaren jauregia okupatu
izanari buruzkoa.

JUAN LUIS SÁNCHEZ DE MUNIÁIN LACASIA JAUNAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2017ko
azaroaren 27an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Juan Luis Sánchez
de Muniáin Lacasia jaunak  aurkeztutako galdera,
joan den irailaren 3an Rozalejoko Markesaren
jauregia okupatu izanari buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2017ko azaroaren 27an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

Unión del Pueblo Navarro (UPN) talde parla-
mentarioko Juan Luis Sánchez de Muniáin jau-
nak, Legebil tzarreko Erregelamenduan ezarritako-
aren babesean, honako galdera hau egiten du,
Lehendakari tzako, Fun tzio Publikoko, Barneko eta
Justiziako kon tseilariak Osoko Bilkuran ahoz
eran tzun dezan: 

Iragan irailaren 3an zergatik ez zen esku hartu
ezker aber tzalearen jarrai tzaile-talde batek Roza-
lejoko Markesaren jauregia okupa tzea ekiditeko? 

Iruñean, 2017ko azaroaren 23an 

Foru parlamentaria: Juan Luis Sánchez de
Muniáin 

Galdera, Siemens Gamesa enpresak 107 langile kalera tzea ekidite aldera
Nafarroako Gobernuak aurreikusten dituen neurriei buruzkoa.

LAURA LUCÍA PÉREZ RUANO ANDREAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2017ko
azaroaren 27an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Laura Lucía Pérez
Ruano andreak aurkeztutako gaurkotasun handi-
ko galdera, Siemens Gamesa enpresak 107 langi-
le kalera tzea ekidite aldera Nafarroako Gober-
nuak aurreikusten dituen neurriei buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Hurrengo Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2017ko azaroaren 27an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

Podemos-Ahal Dugu talde parlamentarioari a -
txikitako foru parlamentari Laura Pérez Ruano
andreak, Legebil tzarreko Erregelamenduan eza-
rritakoaren babesean, gaurkotasun handiko hona-
ko galdera hau egiten du, Nafarroako Gobernuak
hurrengo Osoko Bilkuran ahoz eran tzun dezan: 

Siemens Gamesa enpresak Nafarroan 107
langile kaleratuko dituela iragarri ostean, Nafarro-
ako Gobernuak zer neurri hartuko ditu haren plan-
tillan inpaktu tamalgarri hori ekiditeko? Nafarroako
Gobernuak gogoan al darabil bertan behera uztea
lagun tza publiko oro, galerarik deklaratu gabe
enplegu erregulazioko espedienteak abia tzen
dituzten enpresei? 

Iruñean, 2017ko azaroaren 23an 

Foru parlamentaria: Laura Pérez Ruano 
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Galdera, iruzur fiskalaren aurka borroka tzeko Ba tzordearen deialdirik ez
egiteko arrazoiei buruzkoa.

LAURA LUCÍA PÉREZ RUANO ANDREAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2017ko
azaroaren 27an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Laura Lucía Pérez
Ruano andreak aurkeztutako galdera, iruzur fiska-
laren aurka borroka tzeko Ba tzordearen deialdirik
ez egiteko arrazoiei buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2017ko azaroaren 27an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

Podemos-Ahal Dugu talde parlamentarioari a -
txikitako foru parlamentari Laura Pérez Ruano
andreak, Legebil tzarreko Erregelamenduan eza-
rritakoaren babesean, honako galdera hau egiten
du, Nafarroako Gobernuko Ogasuneko eta Finan -
tza Politikako kon tseilariak ahoz eran tzun dezan
Legebil tzarraren hurrengo Osoko Bilkuran. 

2017ko bigarren seihilekotik ez da Iruzur fiska-
laren aurka borroka tzeko Ba tzorderako deialdirik
egin, nahiz eta haren arauetan bertan ezarrita
egon gu txienez ere hiru hilean behin deitu behar
dela. Zergatik ez da deialdirik egin? 

Iruñean, 2017ko azaroaren 23an 

Foru parlamentaria: Laura Pérez Ruano 

Galdera, ikaste txe publikoetara bideratutako elikadura-produktu eta -
zerbi tzu guztiak hurbiltasunekoak izan daitezen Osoko Bilkurak har-
tutako erabakiari buruzkoa.

MARÍA TERESA SÁEZ BARRAO ANDREAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2017ko
azaroaren 27an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea María Teresa Sáez
Barrao andreak aurkeztutako galdera, ikaste txe
publikoetara bideratutako elikadura-produktu eta -
zerbi tzu guztiak hurbiltasunekoak izan daitezen
Osoko Bilkurak hartutako erabakiari buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2017ko azaroaren 27an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

Podemos-Ahal Dugu talde parlamentarioari a -
txikitako foru parlamentari Teresa Sáez Barrao
andreak, Legebil tzarreko Erregelamenduan xeda-
tuaren babesean, honako galdera hau aurkezten
du, Nafarroako Gobernuko Hezkun tzako kon -
tseilariak Legebil tzarraren hurrengo Osoko Bilku-
ran ahoz eran tzun dezan: 

Osoko Bilkurak erabaki zuen hurbiltasunekoa
eta, ahal den neurrian, ekologikoa izatea ikaste txe
publikoetara bideratutako elikadura-produktu eta -
zerbi tzu guztien kontratazio publikoa, kasuko sekto-
reekin lankide tzan (sindikatuak, ekoizle-kooperati-
bak, kon tsumi tzaile-kooperatibak, guraso-elkarteak
eta abar) eta legedi indardunarekin bat. Nola gau-
zatu nahi da erabaki hori 2017-2018 eta 2018-2019
ikasturteetan? 

Iruñean, 2017ko azaroaren 23an 

Foru parlamentaria: Teresa Sáez Barrao 
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Galdera, Siemens-Gamesa enpresako kaleratzeak eragozteko hartuko
diren neurriei buruzkoa.

JOSÉ JAVIER ESPARZA ABAURREA JAUNAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2017ko
azaroaren 27an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea José Javier Esparza
Abaurrea jaunak aurkeztutako gaurkotasun handi-
ko galdera, Siemens-Gamesa enpresako kalerat-
zeak eragozteko hartuko diren neurriei buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Hurrengo Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2017ko azaroaren 27an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

Nafarroako Gorteetako kide den eta Unión del
Pueblo Navarro (UPN) talde parlamentarioari a -
txikia dagoen José Javier Esparza Abaurrea jau-
nak, Legebil tzarreko Erregelamenduan ezarritako-
aren babesean, gaurkotasun handiko honako
galdera hau aurkezten du, Garapen Ekonomikoko
kon tseilariak eran tzun diezaion: 

Siemens Gamesan kalera tzeak egonen direla
iragarri ostean, Nafarroako Gobernuak zer neurri
har tzeko asmoa du, kalera tze horiek eragozteko? 

Iruñean, 2017ko azaroaren 24an 

Foru parlamentaria: José Javier Esparza
Abaurrea 

Galdera, Foruzaingoaren atzera-egiteari buruzkoa.

MARÍA CHIVITE NAVASCUÉS ANDREAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2017ko
azaroaren 27an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea María Chivite Navas-
cués andreak aurkeztutako gaurkotasun handiko
galdera, Foruzaingoaren atzera-egiteari buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Hurrengo Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2017ko azaroaren 27an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

Nafarroako Alderdi Sozialista talde parlamen-
tarioaren eledun María Chivite Navascués andre-
ak, Legebil tzarreko Erregelamenduak ezarritakoa-
ren babesean, gaurkotasun handiko honako
galdera hau egiten du, Nafarroako Gobernuko
lehendakariak azaroaren 30eko Osoko Bilkuran
ahoz eran tzuteko. 

Esandakoa berresten al duzu, ho ts, 15/2015
Foru Legea indarrean egoteak Foruzaingoaren a -
tzera-egitea ekarriko duela? 

Iruñean, 2017ko azaroaren 24an 

Foru parlamentaria: María Chivite Navascués 



Nafarroako Parlamentuko A.O. / IX. legegin tzaldia                                146. zk. / 2017ko azaroaren 28a

10

Galdera, Iruñeko Katedrala bisitatzeko sarrerak kobratuz Artzapezpiku -
tzak dauzkan urteko diru-sarreren guztizko kopuruari buruzkoa, eta
jakitekoa ea diru-bilketa hori dela-eta aitorpenik aurkezten den, balio
erantsiaren gaineko zergaren peko jarduera baten diru-sarrera gisa.

ADOLFO ARAIZ FLAMARIQUE JAUNAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2017ko
azaroaren 27an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Adolfo Araiz Flamari-
que jaunak aurkeztutako gaurkotasun handiko
galdera, Iruñeko Katedrala bisitatzeko sarrerak
kobratuz Artzapezpikutzak dauzkan urteko diru-
sarreren guztizko kopuruari buruzkoa, eta jakite-
koa ea diru-bilketa hori dela-eta aitorpenik aurkez-
ten den, balio erantsiaren gaineko zergaren peko
jarduera baten diru-sarrera gisa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Hurrengo Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2017ko azaroaren 27an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

GALDERAREN TESTUA

EH Bildu Nafarroa talde parlamentarioaren ele-
dun Adolfo Araiz Flamarique jaunak Ogasuneko
eta Finan tza Politikako kon tseilariari zuzendutako
gaurkotasun handiko honako galdera hau aurkez-
ten dio Legebil tzarreko Mahaiari, 2017ko azaroa-
ren 30ean egin beharreko kontroleko Osoko Bilku-
ran tramita tzeko: 

Nafarroako Ondarearen Defen tsarako Platafor-
mak Iruñeko katedralean elkarretara tze bat egite-
ko deialdia egin zuen orain dela gu txi, Ar -
tzapezpiku tzari exigi tzeko sarrerarik kobra ez

dezan tenplura sar tzeagatik, “nafar herritarren
zergen bidez mantendutako jabari publikoko erai-
kin bat” delako. Herri-plataforma horrek gogorara-
zi du Gobernuak ia zazpi milioi euro inbertitu
dituela jada azken urteotan. Azken hi tzarmena,
zeina 2016ko maia tzean sinatu bai tzuten Foru
Komunitateak, Iruñeko eta Tuterako Ar tzapezpiku -
tzak, La Caixa banku-fundazioak eta Nafarroako
Ku txa Fundazioak, Iruñeko katedraleko klaustroa
zaharberri tzeko zen. 

Hi tzarmen horren arabera, Foru Komunitateak
hurrengo urteotan 1.254.000 euro jarriko ditu,
guztira, bere aurrekontuetatik. 

Iruñeko katedralean hainbat zaharberri tze-
obratan erakunde publikoek jarritako hainbat milioi
euro jada inbertitu diren arren, Ar tzapezpiku tzak
erabaki zuen 5 euro kobra tzea monumentua bisi-
tatu ahal izateko. 

Hori dela-eta, gaurkotasun handiko honako
galdera hau aurkezten dugu: 

Nafarroako Gobernuak ba al daki Ar -
tzapezpiku tzak zenbat diru lor tzen duen guztira
urtero Iruñeko Katedrala bisita tzeko sarrerak
kobra tzeagatik? Ba al daki, balio eran tsiaren gai-
neko zergaren peko jarduera baten diru-sarrerak
diren aldetik, diru-bilketa horren aitorpenik aurkez-
ten ote den? 

Iruñean, 2017ko azaroaren 27an

Foru parlamentaria: Adolfo Araiz Flamarique
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Gal de ra, aurrekontuan jasotakoaren aldean 2016an izandako diru-bilketa-
ri buruzkoa.

GAL DE RA ERRE TI RA        TZEA

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2017ko
azaroaren 27an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Adieraztea jaki na ren gai ne an dagoela Ana
María Beltrán Villalba andreak aur kez tu ri ko gal de -
ra erre ti ra tu izanaz. Gal de ra aurrekontuan jasota-
koaren aldean 2016an izandako diru-bilketari

buruzkoa zen, eta 2017ko o tsailaren 7ko 26.
Nafa rro a ko Par la men tu ko Aldiz ka ri Ofi zi a le an
argi ta ra tu zen.

2. Erabaki hau Nafarroako Parlamentuko
Aldizkari Ofizialean argitara       tzea.

Iru ñe an, 2017ko azaroaren 27an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza

Gal de ra, Nafarroako Gobernuak Irur tzunen eta Arakilen erositako lurza-
tien erabilerari buruzkoa.

GAL DE RA ERRE TI RA        TZEA

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2017ko
azaroaren 27an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Adieraztea jaki na ren gai ne an dagoela Luis
Zarraluqui Ortigosa jaunak aur kez tu ri ko gal de ra
erre ti ra tu izanaz. Gal de ra Nafarroako Gobernuak
Irur tzunen eta Arakilen erositako lurzatien erabile-

rari buruzkoa zen, eta 2017ko mar txoaren 7ko 41.
Nafa rro a ko Par la men tu ko Aldiz ka ri Ofi zi a le an
argi ta ra tu zen.

2. Erabaki hau Nafarroako Parlamentuko
Aldizkari Ofizialean argitara       tzea.

Iru ñe an, 2017ko azaroaren 27an

Lehendakaria: Ainhoa Aznárez Igarza
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